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Akce je platná od 11. 11. do 29. 11. 2020.
Více na www.alza.cz/black-friday
Akce je platná od 11. 11. do 29. 11. 2020. 
Více na www.alza.cz/black-friday
Akce je platná od 11. 11. do 29. 11. 2020. 

 www.alza.cz/black-friday
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K DOSTÁNÍ POUZE V OBCHODECH VÁŠ LEVNÝ NÁKUP!

ŠUMIVÉ VÍNO BEZ ALKOHOLU S
PŘÍCHUTÍ MOJITO jen za 20,- Kč

CELOZRNNÉ SUŠENKY S VLÁKNINOU
185g jen za 12,- Kč

PAŠTIČKA PRO KOČKY Z KUŘECÍHO
A KRŮTÍHO MASA 100g jen za 10,- Kč

ČOKOLÁDOVÁ BONIÉRA Z ITVY
190g jen za 25,- Kč

Praha 7, Holešovická tržnice, Hala 29
Po-Pá 8:30-18:00
So 8:30-15:00

Most, Třída Budovatelů 108
Po-Pá 8:30-17:00
So ZAVŘENO

Liberec, Moskevská 47
Po-Pá 8:30-18:00
So 8:30-13:00

Ústí n/L, OC Sever
Po-Pá 8:30-17:30
So 8:30-13:00

Kladno, T.G. Masaryka 29
Po-Pá 8:30-17:00
So ZAVŘENO

Teplice, Masarykova třída 38
Po-Pá 8:30-17:00
So ZAVŘENO

Praha 1, OD Máj,
Národní třída 26
Po-So 8:00-20:00
Ne ZAVŘENO

20,

25,- 10,-

12

-

Z LIZ LIÁ VÁ BO
č

Á BONBÁ

- 2,-

STÁLE OTEVŘENO!!!



mojemetro denikmetrodmojemetro denikmetrod

PRAHA
Pátek, 20. listopadu 2020
Č. 216, www.metro.cz
Volný prodej 6 Kč
/ ostatní distribuce
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ČEŠI Z LEDU.
OTUŽOVÁNÍ
ZAŽÍVÁ BOOM STRANA 6

Snímek vznikl loni na Tři krále. Do ledové Vltavy v Praze kvůli němu vlezl náš nebojácný fotograf. MAFRA – PETR TOPIČ

KREATIVNÍ ŠKOLA.
DALŠÍ LEKCE UVNITŘ
JAK SPRÁVNĚ VYVOZOVAT HLÁSKY? U TOHO SE POBAVÍTE! STRANA 18

Svátek slaví: Nikola

Zneužívá
Google svého
postavení?
Skupina firem chce po
Evropské komisi tvrdší
postup vůči internetovému
gigantu. Nespokojenost
zní i z Česka. Podle nich
Google zneužívá svého
dominantního postavení
a při vyhledávání hesel na
internetu preferuje vlastní
produkty. STRANA 9

Covid slábne.
Stav nouze do
12. prosince
Nouzový stav bude moci
v Česku platit kvůli
epidemii koronaviru do
12. prosince. Sněmovna
včera souhlasila s jeho
prodloužením na návrh
KSČM o 22 dnů. Ministr
zdravotnictví Jan Blatný
se dnes chystá na vládě
navrhnout zmírnění
opatření. STRANA 8

Hřebík do
rakve módě
Před lety založil blog
o pánské módě, nyní je
Jakub Lohniský majitelem
jedné z největších
tuzemských firem, která
se zaměřuje na obleky,
košile i kalhoty šité na
míru. Krizi podle něj
některé oděvní značky
vůbec nepřežijí. STRANA 14

FESTIVAL ITALSKÉHOFILMU 26. 11.–3. 12.ONLINE

MittelCinemaFest2020
Česká republika

inzerce
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Z Budějovické
na Pankrác
se vlaky metra
šinou pomalu kvůli
omezení otřesů.

Pozorné čtenáře deníku Met-
ro a jejich schopnost odhalo-
vat i ty nejdrobnější zvlášt-
nosti při cestování pražskou
hromadnou dopravou nerad-
no podceňovat. Nedávno si to-
tiž povšimli, že mezi stanice-
mimetra C Pankrác a Budějo-
vická jezdí v posledních
dnech soupravymetra o něco
pomaleji než obvykle. Podob-
né postřehy zaplavily i sociál-
ní sítě.
„Neví někdo, proč je zde po-

malá jízda už několik dní?“
ptá se například ve faceboo-
kové skupiněMILUJUMETRO
uživatel Honzík Kladivo.
Podle vedoucího odboru ko-

munikace dopravního podni-
ku Daniela Šabíka není do-
jmologie čtenářů Metra roz-
hodně mylná. Vlaky metra C
totižmezi uvedenými stanice-

mi zpomalují proto, aby nevy-
volávaly zbytečné otřesy.
„Když jsme zahajovali geo-

logický průzkum pro metro
D, upozorňovali jsme, že se
v určité fázi s průzkumnými
pracemi dostaneme až pod
kolejové tubusy stávající lin-
ky C mezi stanicemi Pankrác
a Budějovická. V současnosti
probíhají razicí práce a injek-
táže přímo pod kolejovými
tunely mezi stanicemi Pan-
krác a Budějovická. Z preven-

tivních důvodů jsme se po
dobu probíhajících razicích
a injektážních prací rozhodli
v daných úsecích snížit rych-
lost na dvacet kilometrů v ho-
dině,“ vysvětluje pro Metro
Šabík.
Nejvášnivější fanoušky hro-

madné dopravy by však toto
vysvětlení nejspíše neuspoko-
jilo.
Šabík proto ještě přispě-

chal s upřesněním, že pod
první kolejí ve směru do cen-

tra jde o úsek kilometrů
25,600 až 25,320, v opačném
směru o úsek 25,340 až
26,600. „Omezení rychlosti
zrušíme, jakmile budou prů-
zkumné práce v daném úse-
ku dokončeny a přesunou se
do další oblasti. Předpokládá-
me, že omezení rychlosti ve
zmiňovaných úsecích potrvá
vzhledem k charakteru prů-
zkumných prací řádově něko-
lik týdnů,“ odhaduje Šabík.
Dlouho plánovaná stavbame-

tra D, která má propojit Ná-
městí Míru s budoucí stanicí
Depo Písnice, oficiálně začala
loni v létě. Stavět se má mini-
málně osm let, nová linka vy-
jde na zhruba 70 miliard ko-
run. Hloubení prvních šachet
a štol v rámci geologického
průzkumu započalo právě na
Pankráci.
Méně známým projektem

než metro D, jež do budouc-
na možná ještě více ovlivní
podzemní cestování v hlav-
ním městě, je chystaný pro-
jekt metra S. Správa železnic
chce totiž v následujících le-
tech zbudovat novou pod-
zemní vlakovou síť, která by
Praze de facto přinesla dvě
trasy „metra“ navíc.
Magistrát si od přesunu vla-

ků pod zem slibuje přede-
vším to, že Středočeši získají
lákavou a pohodlnou alterna-
tivu aut.
Podobně vlaky už několik

let křižují podzemíměst také
v německém Lipsku nebo
švédskémMalmö. Podle kriti-
ků se ale Praha snaží přiblížit
městům, která mají jiné pre-
dispozice než kopcovitá čes-
ká metropole. FILIP JAROŠEVSKÝ

Veletrh Schola Pragensis se v letoš-
ním roce uskuteční pouze v on-line
formě. Na internetu se jeho 25. roč-
ník bude konat od čtvrtka 26. do so-
boty 28. listopadu.
Festivalu se zúčastní zvláště školy

zřizované hlavnímměstem, řekl rad-
ní Vít Šimral. Na veletrhu se předsta-
ví sto čtyřicet škol a institucí.
„Sto pražských středních škol zna-

mená sto různých cest ke vzdělání,
k akademickému úspěchu a potom
ke kariéře. Pro současné deváťáky,
ale také osmáky a další, kteří pře-
mýšlí o tom, kam se jejich život
bude ubírat, je nyní velmi důležité
si tu správnou cestu vybrat,“ řekl
radní Šimral a doplnil, že s výběrem
vhodné školymůže pomoci i pořáda-
ný festival, na kterém se školy před-
stavují.

Přehlídku pražských středních
a vyšších odborných škol zahájí ve
čtvrtek živý on-line přenos na strán-
kách www.scholapragensis.online
ze studia z reprezentačních prostor
pražského primátora.
Vysílání potrvá až do soboty. Web

bude aktivní do konce února roku
příštího roku. ČTK

Vlak metra na trase C DPP

Radní Vít Šimral MHMP

Úspěšně proti korupci
Společnost Pražské vodovody
a kanalizace (PVK) splnila certifi-
kační audit protikorupčního ma-
nagementu normy AbMS ISO
37001. Stala se první firmou
v Česku, která certifikát získala
prostřednictvím certifikační au-
tority Bureau Veritas. Norma
představuje standardy pro apliko-
vání protikorupčních postupů.

Na Blízký východ
Velvyslanci arabských zemí vče-
ra zahájili festival Nad Prahou
půlměsíc, který představuje kul-
turu zemí Blízkého východu. Do
středy on-line představí literatu-
ru, hudbu, tanec i divadlo Iráku,
Maroka, Palestiny, Libanonu, Sý-
rie či Alžírska. Program festivalu
je možné sledovat na YouTube
nebo na webu. ČTK

Ve dnech 20.–27. listopadu 2020 bude probíhat v České re-
publice Evropský testovací týden na HIV a žloutenky.
Můžete využít prodloužené otevírací doby HIV poradny Státního
zdravotního ústavu v Praze na adrese:
Šrobárova 48, Praha 10 (budova č. 3., 1. patro)

OTESTUJTE SE ZDARMA
A ANONYMNĚ NA HIV!

Podrobnější informace a další testovací místa najdete na
webu www.tadyted.com

Akci zaštiťuje Státní zdravotní ústav,
za podpory Ministerstva zdravotnictví České republiky

23. 11. Pondělí 8:00 – 18:00

24. 11. Úterý 8:00 – 18:00

25. 11. Středa 8:00 – 18:00

26. 11. Čtvrtek 8:00 – 18:00

27.11. Pátek 8:00 – 18:00

Citát

Metro v určitém úseku
skutečně nyní jezdí po-
maleji. Máme vnímavé
cestující, a to je dobře.
DANIEL ŠABÍK
ŠÉF KOMUNIKACE DPP

Krátce

Plánované D zpomaluje céčko

Schola Pragensis.
Letos bude on-line

inzerce
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Porota prestižní mezinárod-
ní soutěže German Design
Award se sídlem v Berlíně
udělila v aktuálním ročníku
2021 v kategorii Letectví, ná-
mořnictvo a železnice nejvyš-
ší ocenění Gold, tedy 1. mís-
to, tramvaji T3 Coupé navrže-
né designérkou Annou Mare-
šovou a jejím týmem pro do-
pravní podnik (DPP). Slav-
nostní předání ceny proběh-
ne v únoru 2021. Místo vzhle-
dem k pandemii covid-19 or-
ganizátoři teprve upřesní.
Cena German Design

Award se uděluje za excelent-
ní, komplexní a inovativní
designový počin, který je zá-
sadním obohacením celého
odvětví. Pro T3 Coupé je
to tak po loňském Red
Dot Design Award už dru-

hé významné mezinárodní
ocenění.
Porota German Design

Award ohodnotila T3 Coupé

takto: „Tramvaj speciálně na-
vržená pro turistické účely vy-
chází z historického vozidla.
Návrhářům se povedla nová,

inteligentní interpretace his-
torických vozidel, vytvořili
most mezi tradicí a inovativ-
ním designem.“

Designérka Anna Marešo-
vá uvedla: „Před dvěma lety
jsme představili veřejnosti
tramvaj T3 Coupé. Moc mě
těší, že je o ni stále velký zá-
jem. Během té doby získala
hodně fanoušků a stále získá-
vá nové a nové. A takmám sa-
mozřejmě velkou radost
i z tohoto prestižního oceně-
ní.“ Na umělkyni navazuje
Jan Šurovský, člen předsta-
venstva DPP: „Z T3 Coupé se
pomalu stává celebrita a iko-
na pražské MHD, za uplynulé
dva roky jsme vypravili více
než 400 jízd, přepravili na
nich přes 6000 lidí, kteří
zkonzumovali 3500 litrů ná-
pojů.“ Šurovský závěrem do-
dává: „Koronakrize se dotkla
i T3 Coupé, letos jsme vypra-
vili méně jízd než loni.“ MET

Narazíte na něj cestou od Vý-
staviště do Stromovky. Plane-
tárium Praha! O technologic-
kém výstřelku, který otevřeli
20. listopadu 1960, pár měsí-
ců před letem Jurije Gagari-
na, jsme se rozpovídali s Jaku-
bem Rozehnalem, ředitelem
Hvězdárny a planetária hlav-
ního města Prahy.

Úvodem prosím upřesně-
te, jaký je rozdíl mezi
hvězdárnou a planetáriem?
Planetária jsou na rozdíl od

hvězdáren vynález poměrně
novodobý, slouží k projekci
oblohy na kopuli, jsou primár-
ně určena k výuce i zábavě.

Jak se rodil dnešní
oslavenec?
Stavbě planetária předchá-

zelo schválení investičního
záměru z roku 1952, vlastní
projekční aparatura byla vyro-
bena roku 1954 a se stavbou se
začalo v roce 1958 dle architek-
tonickéhonávrhu profesora Ja-
roslava Fragnera. Vzniku pla-
netária v jistém smyslu napo-
mohl důraz tehdejšího režimu
na vědeckomaterialistické po-
jetí světa.

Vyskytly se nějaké
obstrukce?
Hlavní potíží byly nevyjas-

něné kompetence spojené
s financováním stavby, kvůli
čemuž se otevření planetária
zpozdilo o několik měsíců
a ani odsunutý termín otevře-
ní, plánovaný na 6. listopad,
se nepodařilo dodržet. To způ-
sobilo i miniaturní „skan-
dál“, neboť slavnostního ote-
vření v náhradním termínu
se nemohli zúčastnit původ-
ně pozvaní ředitelé plane-
tárií v Moskvě, Leningradě
a tehdejším Stalingradě.

Jak proběhl samotný
20. listopad 1960?
Slavnostní akt otevření za-

hájil tehdejší předseda škol-
ské a kulturní komise Franti-
šek Budský, následoval pro-
jev náměstka předsedy vlády
Václava Kopeckého. Po proje-
vech zahraničních hostů,
mimo jiné ředitele katovické-
ho planetária a šéfkonstruk-
téra Zeissových závodů
zNDR, kde byla vyrobena pro-
jekční aparatura, odevzdal
primátor Prahy Adolf Svobo-
da budovu do užívání řediteli
Parku kultury a oddechu Ju-
lia Fučíka Františku Kovaříko-
vi. Následovalo předvedení
projekčních schopností teh-
dy nejmodernějšího plane-
tária na světě.

Čím planetárium bylo
(a stále je) výjimečné?

Úloha planetária se postu-
pem času rozšířila směrem
od výuky astronomie ke kul-
tuře a chytré zábavě. Pražské
planetárium zvládá zcela ne-
pochybně obojí. Na jeho ko-
puli, jednu z největších na
světě, se promítá hvězdná ob-
loha i vesmírné objekty, stej-
ně jako speciální filmy vyro-
bené pro tento formát, které
poskytují návštěvníkům ne-
zapomenutelný zážitek.

Jaké máte ambice, co
chystáte do budoucna?
Planetárium v blízké budouc-
nosti čeká výměna projekční-
ho systému. Věříme, že se po-
daří schválit investiční
záměr pořízení technologie
„LED-dome“, což je revoluční
technologie umožňující zcela
nevšední zážitky včetně 3D
projekce. V návaznosti na tuto

modernizaci bychom rádi pla-
netárium rozšířili do přírodo-
vědného science-centra, které
Praha zatím zcela postrádá.

Náš rozhovor prosím za-
končeme vzpomínkou na
nedávno zesnuléhoMarce-
la Grüna, vašeho dlouhole-
tého kolegu a bývalého ře-
ditele Hvězdárny a plane-
tária hl. m. Prahy...

Pan inženýr Grün praktic-
ky celý svůj profesní život za-
světil popularizaci kosmo-
nautiky, jako publicista po
sobě zanechal rozsáhlé dílo
v podobě řady knih a stovek
článků a rozhovorů. V polovi-
ně 60. letminulého století pů-
sobil jako demonstrátor na
Štefánikově hvězdárně,
v pražském planetáriu nepře-
tržitě působil od roku 1967.
Od roku 2000 do roku 2017

byl jejich ředitelem. Za svou
činnost byl vyznamenán
mnoha oceněními, v nepo-
slední řadě Čestnou medailí
VojtěchaNáprstka za populari-
zaci vědy nebo čestným občan-
stvím hlavního města Prahy,
které mu bylo uděleno v roce
2018. Jeho jméno bude navždy
kroužit po obloze v podobě pla-
netky 10403 Marcelgrün.

Jakub Rozehnal Planetárium Praha ve Stromovce 3x MAFRA

Marcel Grün

Působivý design tramvaje od AnnyMarešové 2x DPP Pohledný zadek

DAVID
HALATKA
david.halatka@metro.cz

T3 Coupé. Kráska vyhrála v Německu

Chrám astronomie slaví 60!



DLUHOPISY PRO OBČANY
JIŽ 19 LET INVESTUJEME DO NEMOVITOSTÍ

Konečné podmínky a prospekt dluhopisů schválený ČNB naleznete na www.e-finance.cz/dluhopisy-informace.

5,6%
ROČNÍ ÚROK

Investice od 30 000 Kč
Roční úrok 4,5 % u tříletých
a 5,6 % u sedmiletých dluhopisů

Možnost předčasného splacení
Upsání a převod bez poplatků
Osobní i elektronická objednávka

Objednání dluhopisů: www.e-finance.eu nebo  +420 515 555 555

Zámek Račice, přestavba Obchodní galerie, Jihlava Bytový dům, Brno-Chrlice

Celé portfolio našich nemovitostí najdete na www.e-finance.eu.

Česká národní banka schvaluje prospekt dluhopisového programu pouze z hlediska toho, že splňuje normy týkající se úplnosti, srozumitelnosti a soudržnosti, které ukládá nařízení
(EU) 2017/1129. Toto schválení by se nemělo chápat jako potvrzení kvality cenných papírů, které jsou předmětem tohoto prospektu. Investoři by měli provést své vlastní posouzení
vhodnosti investování do těchto cenných papírů. • Doporučujeme, aby si potenciální investoři přečetli prospekt, než-li učiní investiční rozhodnutí, aby tak plně pochopili potenciální
rizika a výnosy spojené s rozhodnutím investovat do cenných papírů.

PROPAGAČNÍ
SDĚLENÍ

ZAJIŠTĚNÉ DLUHOPISY
ZÁSTAVNÍM PRÁVEM K NEMOVITOSTEM

Investice od 50 000 Kč
Dvouleté dluhopisy
Ročníúrok4,1%poceloudobuinvestice
Úrok vyplácený jednou ročně
Možnost předčasného splacení

Česká národní banka schvaluje tento prospekt pouze z hlediska
toho, že splňuje normy týkající se úplnosti, srozumitelnosti a sou-
držnosti, které ukládá nařízení (EU) 2017/1129. Toto schválení by
se nemělo chápat jako potvrzení kvality cenných papírů, které
jsou předmětem tohoto prospektu. Investoři by měli provést své
vlastní posouzení vhodnosti investování do těchto cenných papírů.
Doporučujeme, aby si potenciální investoři přečetli prospekt, než-li
učiní investiční rozhodnutí, aby tak plně pochopili potenciální rizika
a výnosy spojené s rozhodnutím investovat do cenných papírů.

Konečné podmínky a prospekt dluhopisů schválený ČNB naleznete na www.e-finance.cz/dluhopisy-informace.
Objednání dluhopisů: www.e-finance.eu nebo  +420 515 555 555

PROPAGAČNÍ
SDĚLENÍ

4,1%
ROČNÍ ÚROK

Zastavovaný areál zámku
Račice v rámci dluhopiso-
vého programu e-Finance CZ
v celkové hodnotě uveřejněné
na adresewww.e-finance.eu/
/zajistene-dluhopisy.



www.metro.cz DOMOV pátek 20. listopadu 2020 06

Právník Tomáš Prokop šéfuje
I. plaveckému klubu otužilců
Praha v Braníku. Tam, kde se
točil film Bába z ledu. „Chodí-
vají k nám stovky lidí,“ řekl
v rozhovoru deníku Metro
o vzrůstající oblibě otužování
ze strany Čechů.

Poznáte otužilce na ulici
na první pohled?
Nepoznám. Ale poznám na

první pohled exhibicionistu.
Když jde v této době v kraťa-
sech. To je divné a já to úplně
v oblibě nemám. Jistě, je
mezi nimi část těch, kteří to
mají jako životní naladění.

Za okupace nesměli otužil-
ci závodit. To se Němci
báli, že by otužilí Češi byli
nebezpeční?
Nehledejte v tom nic složi-

tého. Jakákoli organizovaná
činnost, že semohli lidé schá-
zet bez kontroly, jim připada-
lo už z principu nebezpečné.

Odolávají otužilci více ko-
ronaviru?
Takovou statistiku nemá-

me, asi by ani nebyla příliš
hodnověrná, té nemoci může
podlehnout i otužilec, pokud
má jiné zdravotní problémy.
Protože mohl dostat silnou
dávku viru a ani otužování
mu nemusí pomoci. Platí ale,
že otužilé tělo je v lepším
zdravotním stavu. Ve statisti-
ce by mělo vyjít, že budou co-
vidu lépe odolávat, protože
jsou obecně méně náchylní
k nemocem z nachlazení.
Otužuji se skoro čtvrt století
a nepamatuji, že bych měl
rýmu.

Je víc organizovaných,
nebo neorganizovaných
otužilců?
Organizovaných je něco

přes tisícovku, neorganizova-
né nespočítám. Nárůst neor-
ganizované části otužilců se
výrazně zvyšuje. Vycházím
z toho, že právě část neorga-
nizovaných otužilců oslovuje
kluby a vstupuje do nich. Je
jich ale víc. Každopádně otu-
žilectví prožívá enormní
boom.

Čím si to vysvětlujete?
Je to víc faktorů. Mluví se

o otužování, lidé tomu podlé-
hají. Vznikají otužilecké sku-
piny na Facebooku. To lidi
hodně nažhaví. A taky – film
Bába z ledu, to je kultovní
otužilecký film. Během pan-
demie stojí za větším počtem
otužilců i fakt, že těch činnos-
tí, které lze obecně provozo-
vat, není moc. Lidé nemají co
dělat. Většina cyklistů zazi-
movala kola – a co teď? Po-
kud přes zimu neběhají, je
otužování jedna z možností.
Jsou plné lesy a parky a taky
břehy řek a rybníků a dalších
vodních nádrží. Naše klubov-
na v Braníku je teď kvůli
opatřením zavřená, ale jindy
se tam během dne objeví
i dvacet lidí, kteří k organizo-
vaným nepatří a přijdou se
koupat. Připomínám, že
i v létě má Vltava kolem pat-
nácti stupňů.

Je víc žen, nebo mužů?
Kdysi platilo, že na tři až

čtyřimuže připadá jedna otu-
žilkyně, teď, pokud registru-
jeme nováčky, je to obráce-
ně. Nejedná se o sportovní
otužilce, kteří to mají spoje-
né i se závody. Třeba zimní
pohármá asi třicet závodů od
podzimu do jara. Přibývají

kondiční otužilci, kteří tím
navracejí starootužilectví
kvůli zdraví. Nemají sportov-
ní ambice. Na příliv nováčků
má vliv i kampaň k otužování
v televizi, kterou rozjel Český
olympijský výbor.

Chodí k vám do Braníku
lidé i proto, že se právě
tady točila Bába z ledu?
To se nedomnívám. Ta loka-

lita je profláklá, lidé vědí, že
když si chtějí zaplavat, u nás
je to nejlepší. Funguje tichá
pošta, k nám chodívají stov-
ky lidí.

Otužilecký křest si hereč-
ka Zuzana Kronerová, hlav-
ní hrdinka Báby z ledu, od-
byla u vás?
Kupodivu to snášela lépe

než její filmový partner Pavel
Nový, jinak člověk, který
v zimě chodí v kraťasech. Ve
filmu jsme si pochopitelně za-
hráli imy, pražští otužilci. Ne-
bylo to jednoduché. Některé
záběry se opakovaly třikrát,
čtyřikrát, pětkrát. Někteří čle-
nové klubu reptali.

Otužilci reptali, že musí
do studené vody?
Je obecný omyl, když si lidé

myslí, že otužilec leze do
vody buď na několik hodin,
nebo plavání stále opakuje,
kolikrát tam vydrží. Správné
otužování je jednou, jen chví-
li, dvě tři minuty, nejedná-li
se o delší trasu v rámci závo-
du. Takže lézt stále a stále do
vody, protože to filmaři vyža-
dují, to je pro pravého otužil-
ce utrpení.

Co Zuzana Kronerová?
V jejím případě měl film

pozitivní vyústění v tom, že
u otužování zůstala.

V čem jsou výhody organi-
zovaného otužování opro-
ti neorganizovanému?
V know-how. Spousta lidí

dělá chyby, i já jsem se jich

dopouštěl, když jsem začínal.
Třeba jestli vlítnout do vody,
pak zase honem ven a opako-
vat to, nebo tam vlézt jen jed-
nou a na delší časový úsek,
prodlužovat pokaždé pobyt
ve vodě. Lidé řeší, jestli se otu-
žovat denně, nebo třikrát týd-
ně. To všechno je dávno vyře-
šené, a když přijdete do klu-
bu, neotužujete se metodou
pokus–omyl. Vyvarujete se
zdravotních chyb.

Jak je to tedy podle zkuše-
ných správně?
Nechodit do vody víc než

třikrát týdně, když je voda
pod deset stupňů, tak už je to
zbytečné. Dvakrát je v poho-
dě, jednou na udržení otuži-
losti. Určitě mít dva tři dny
vždy na regeneraci. Třeba při
třech stupních nad nulou
a patnácti minutách ve vodě
už dostane tělo pořádný zá-
hul. Není dobré vlézt do vody
a za pět minut opakovat. Sta-
čí jednou, osušit se, zahřát se.

Co je příjemnější? Lézt do
studené vody, nebo se spr-
chovat studenou?
Pro řadu lidí je studené spr-

chování víc nekomfortní než
ponořit se do vody. Já tomám
taky. Ale – pokud se k tomu
nekomfortu přinutíte, když
si po teplé sprše dáte stude-
nou, stačí minuta, tak je to
nepříjemné. O to ale jde. Hla-
va si totiž zvyká na nepříjem-
no a je to přidaná hodnota.
Vy se tím překonáváte a je to,
v hlavě, zdolávání nějaké pře-
kážky, což se obecně v životě
hodí. Není to jen zdravotní
benefit, když pominete, že
po čtyřech pěti týdnech tako-
vého sprchování vás nějaké
škrábání v krku či rýmičky
zcela míjejí. Navíc teplo, kte-
ré posléze přijde, to je báječ-
ná odměna.

PAVEL
HRABICA
pavel.hrabica@metro.cz

Na základě klinických zkoušek
doporučují lékaři většiny vyspě-
lých států používat vlasovou
minerální kosmetiku THERMAL
při nadměrném vypadávání
a lámání vlasů, při tvorbě koutů
a pleše i při opakované tvorbě
lupů a to u mužů i žen.
Nejmodernější technologie výroby
Thermalu kombinuje známé účinky
termální vody a vína se speciální
patentovanou recepturou. Účinné
látky přípravků THERMAL jsou
biosyntetické metalproteiny, které
mají v buňkách důležitou regene-
rační úlohu. Tyto přípravky jsou
speciálně vyrobeny jako stimulátory
vlasového růstu a mají optimální
PH. Účinné látky THERMAL krému
a THERMAL šampónu pronikají
hluboko ke kořínkům vlasů, regene-

rují vlasové cibulky a vyživují vlas
po celé jeho délce. Jsou vynikající
pro zastavení nadměrného vypadá-
vání vlasů a zastavení tvorby koutů.
V mnoha případech aktivují vlasové
cibulky a obnovují růst vlasů na
místech, kde jsme se s pleší již smířili.

Tyto výrobky s úspěchem
uvedla na náš trh firma SENS,
697 01 Kyjov, Komenského 606,
Tel.: 518 615 091 kde si přípravky
můžete přímo zakoupit nebo
objednat na dobírku, s přesným
návodem. Jedna vlasová kúra se
skládá ze 2ks krému THERMAL
(lks330Kč)ašampónuTHERMAL
(330 Kč). Jedna kompletní kúra
za 990 Kč. U těžších stavů je
doporučováno absolvovat za sebou
dvě tyto kúry.

VLASY ZNOVU ROSTOU

www.thermal-sens.cz

inzerce

Tomáš Prokop v únorové Vltavě 2x ARCHIV TOMÁŠE PROKOPA

Dvě generace: Božena Černá (90) a Tomáš Prokop (45)

Otužilci teď prožívají v Česku
zlaté časy, je jich čím dál víc
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Ministr navrhuje
zmírnění opatření,
Česko nesmí rozvol-
nit moc rychle.

Rizikové skóre, podle které-
ho se budou v Česku měnit
opatření proti covidu, kleslo
ze 70 bodů na 62. Nadále zů-
stává ve čtvrtém stupni, blíží
se třetímu. Ve středu testy
prokázaly koronavirus
v 5515 případech, proti minu-
lému týdnu o 3405 méně. Ke
včerejší 18. hodině přibylo
dalších 3736 případů, celko-
vě je v Česku momentálně
přes 100 tisíc nakažených. Po-
čet úmrtí s covidem vzrostl
na 6856, z toho polovina při-
padá na listopad.
Čtvrtý rizikový stupeň zna-

čí v protiepidemickém systé-
mu (PES) vážný stav. Počet na-
kažených v populaci je vyso-
ký a riziko dalšího zhoršová-
ní situace je významné. Ohra-
ničený je 61 a 75 body. V Čes-
ku jsou nyní zavedena opatře-
ní odpovídající pátému, nej-
horšímu stupni. Ministr zdra-
votnictví Jan Blatný minulý
týden uvedl, že pokud číslo
zůstane do středy pod 75, na-
vrhne vládě zmírnění opatře-
ní. To by mohlo platit zřejmě
od příštího pondělí. Blatný se
na vládu se zmírněním opat-
ření chystá dnes.
Sministrem školství Rober-

tem Plagou včera probral dal-

šímožnosti. „Studenti posled-
ních ročníků vysokých škol
se budou moci od 25. listopa-
du vzdělávat ve skupinách po
20 lidech. Platí to pro labora-
torní, praktickou nebo umě-
leckou výuku,“ řekl Plaga.
Další žáci základních škol

se vrátí do školních tříd v pon-
dělí 30. listopadu. Bez omeze-
ní půjdou děti z prvního stup-
ně a 9. třídy, další třídy druhé-
ho stupně se budou ve škole
střídat. Studenti ostatních
ročníků vysokých škol by
se podle vyjádření ministra
Plagy měli vrátit do škol

až v nižších stupních rizi-
ka, ve třetím stupni první roč-
níky.
Současná uvolnění výuky

jsou podmíněna tím, že vláda
schválí navržený přesun Čes-
ka do čtvrté úrovně přísnosti
opatření podle rizikového
skóre protiepidemického sys-
tému PES.
Vývoj epidemie koronavi-

ru vykazuje známky brzdění,
je ale nezbytné pokračovat
v dodržování vládních opatře-
ní, řekl poslancůmpři projed-
návání prodloužení nouzové-
ho stavu Blatný. ČTK

Prodloužení nouzového stavu do 12.prosince

Objevili lanýže.
Byla to náhoda
Rutinní podzimní rytí zá-
honu v brněnské botanic-
ké zahradě přineslo neče-
kaný objev – plodnice la-
nýže zimního, vzácné
houby a vyhledávané po-
choutky. Nikdy dříve se
na místě nenašly. Jak se
výtrusy lanýže dostaly
pod zem v centru Brna
a „osídlily“ kořenový sys-
tém buku, nejspíš zůstane
záhadou. Možná se do Bo-
tanické zahrady Přírodo-
vědecké fakulty Masaryko-
vy univerzity dostaly s osi-
vem získaným z nějaké

středomořské nebo fran-
couzské zahrady. Lanýže
jsou velmi ceněné pro
svou nezaměnitelnou
chuť i aroma. Zároveň pat-
ří k nejdražším surovi-
nám pro přípravu pokr-
mů. Sběr lanýžů je v Čes-
ku ve volné přírodě zaká-
zaný. Prodávané lanýže
různých druhů pocházejí
většinou z Itálie a Francie.

Hejtman je
nevinný
Sledovaný případ je u kon-
ce. Liberecký hejtman
Martin Půta je nevinný,
rozhodl Vrchní soud v Pra-
ze. Informaci přinesla Čes-
ká televize. Půta s dalšími
11 lidmi a čtyřmi firmami
čelil obžalobě v korupční
kauze spojené s dvěma
projekty firmy Geotermál-
ní energie pro občany za
téměř 100 milionů korun.
Obecně prospěšná společ-
nost na ně chtěla čerpat
evropské dotace, vyplace-
no nebylo nic. ČTKVzácná houba ČTK

Nouzový stav bude moci v Čes-
ku platit kvůli epidemii nové-
ho koronaviru do 12. prosince.
Sněmovna souhlasila s jeho
prodloužením na návrh KSČM
o 22 dnů.

● Vláda ANO a ČSSD, kterou ko-
munisté v dolní komoře tole-
rují, žádala o možnost pro-
dloužení stavu nouze
o 30 dnů, do 20. prosince. De-
bata trvala zhruba 8,5 hodiny.

● Návrh komunistických poslan-
ců získal nejvíce hlasů v orien-
tačním hlasování, byl tedy prv-
ním v řadě. V ostrém hlasová-
ní pro něj zvedlo ruku 54 ze
103 přítomných poslanců. Ná-
vrh komunistů podpořili vedle
komunistů zákonodárci koalič-
ních ANO a ČSSD.

O vládním návrhu a o dalších
termínech, jak je navrhovaly
další opoziční kluby, už dolní
komora nehlasovala. Lidovci
a TOP 09 chtěli nouzový stav
do 4. prosince, ODS do 27. lis-
topadu a Piráti do 24. listopa-
du. Nezařazený poslanec
Marian Bojko chtěl, aby stav
nouze od pátku skončil.

● Bez souhlasu Sněmovny by
nouzový stav skončil dnes.
Jsou na něj vázány restrikce
k omezení šíření nákazy, jak
je stanoví i nový protiepide-
mický systém ministerstva
zdravotnictví.

● Na jaře v Česku platil kvůli
šíření koronaviru nouzový
stav od 12. března do
17. května.

Oběti násilí při demonstra-
cích ze srpna 1969 k výročí
okupace Československa voj-
sky Varšavské smlouvy budou
odškodněny zákonem. Prezi-
dent Miloš Zeman s tím sou-
hlasil. Návrh předložili poslan-
ci všech frakcí vyjma komunis-
tů. Podle předlohy mají pří-
buzní těch, kteří při demon-
stracích zemřeli po zásahu oz-
brojených složek státu, dostat
jednorázově 200 tisíc korun.

Lidé, kteří utrpěli zranění s tr-
valými následky, mají nárok
na 90 tisíc, ostatní zranění na
40 tisíc korun. Nárokmusí být
prokázán lékařskou zprávou,
úmrtním listem či výpovědí
nejméně dvou svědků. Při de-
monstracích v srpnu 1969 při-
šlo o život pět lidí, pět bylo zra-
něno těžce a 26 lehce. Návrh
zákona počítá s náklady na od-
škodnění ve výši 2,5 až 4,5 mi-
lionu korun. ČTK

Covid slábne, ale
omezení zůstanou

Krátce

inzerce

1969. Odškodnění
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Skupina firem
chce po Evropské
komisi tvrdší po-
stup vůči interne-
tovému gigantu.
Nespokojenost zní
i z Česka.

Tenhle problém se táhne už
několik let. Google zneužívá
svého dominantního postave-
ní a při vyhledávání hesel na
internetu preferuje vlastní
produkty. Evropská komise
za tuto aktivitu firmě udělila
pokutu už v roce 2017 (viz
box). Google ale upřednostňu-
je své služby dál. Celkem
135 podniků a 30 profesních
asociací ze zemí Evropské
unie se proto obrátilo na vý-
konnou místopředsedkyni
Evropské komise a komisař-
ku pro hospodářskou soutěž
Margrethe Vestagerovou. Do-

pisem žádají o tvrdší postup
vůči americkému gigantu.
„Google uměle udržuje uži-

vatele uvnitř vlastních služeb
a brání jim v návštěvách kon-
kurenčních, relevantnější slu-
žeb,“ stojí v otevřeném dopi-
se, který podepsaly také čes-
ké společnosti. Mezi nimi je
například vyhledávač nábyt-
ku Favi.cz. „V našem odvětví
jde o produktový srovnávač
Google Shopping, který je ve
výsledcích vyhledávání privi-
legován v prostoru, ke které-
mu nemají konkurenční pro-
duktové srovnávače přístup,“
komentuje praktiky Jan Za-
jíc, generální ředitel Favi.cz.
„Chování Googlu v rámci na-
kupování zboží je velmi ne-
bezpečný precedens, protože
ohrožuje spoustu služeb a fi-
rem napříč různými odvětví-
mi,“ dodává Tomáš Braver-
man, šéf Heureka.cz.
Mezi další signatáře, kteří

se k otevřenému dopisu při-
pojili, patří také LMC (provo-

zovatel webu Jobs.cz a Prá-
ce.cz), Glami, Biano, Hledejce-
ny a Srovname.cz. Mezi ev-
ropské subjekty, jež proti
chování Googlu vystupují, pa-
tří například Booking.com,
Flixbus, Yelp či SkyScanner.

Sám Google zneužívání své
dominantní pozice popírá. Zá-
stupce vyhledávače pro zpra-
vodajskou agenturu Reuters
odpověděl, že nepřestane při-
cházet s novými službami,
které Evropanům přináší vět-

ší výběr a konkurenci. „Lidé
od Googlu očekávají, že jim
poskytne ty nejrelevantnější
a nejkvalitnější výsledky, kte-
rým mohou věřit,“ reagoval
zástupce internetové společ-
nosti. MAREK HÝŘ

Evropská komise (EK) udělila
za porušování pravidel hospo-
dářské soutěže internetové
společnosti už několik pokut.

● V březnu 2019 dostal Google
pokutu 1,49 miliardy eur
(zhruba 38,2 miliardy korun)
kvůli omezování konkurentů
na trhu s internetovou
reklamou.

● V červenci 2018 udělila
komise společnosti pokutu
4,34 miliardy eur (zhruba
111 miliard korun) za zneužití
dominantního tržního posta-
vení jejího mobilního operač-

ního systému Android. Podle
Evropské komise Google od
roku 2011 omezoval výrobce
zařízení, která Android
využívala.

● V aktuálním dopise se dotče-
né společnosti odvolávají na
verdikt z roku 2017. Googlu
byla tehdy udělena pokuta
2,42 miliardy eur (zhruba
62 miliard korun) za zneužití
dominantního postavení na
trhu. Ve svém vyhledávači po-
dle komise firma zvýhodňova-
la jiný vlastní produkt, a to
službu pro porovnávání
obchodních nabídek.

Citát

Také v on-line prostře-
dí je dominantní posta-
vení velmi nebezpeč-
né a v konečném dů-
sledku ohrožuje byz-
nys i spotřebitele.
TOMÁŠ BRAVERMAN
HEUREKA GROUP

Žloutky s máslem vyšleháme do pěny
a postupně přidáme Salko, mléko, mouku,
prášek do pečiva a mandle.

Z bílků vyšleháme sníh
a přidáme do směsi.
Pečeme asi 40 až 45 minut.

www.tatramleko.cz

6 vajec

1 Tatra m
áslo 250 g

1 Salko tr
adiční

1 dl Tatra
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Těžba kamene na
opravu pařížské
katedrály dostane
vládní výjimku.

Lomy, kde se těží kvádříkové
zdivo nezbytné na opravu pa-
řížské katedrály Notre-Dame,
získají příslušné výjimky
a budou moci rychle obnovit
činnost nebo se rozšířit. Uve-
dl to mluvčí francouzské vlá-
dy Gabriel Attal.
Pařížská katedrála vzplanu-

la 15. dubna 2019. Než hasiči
požár následujícího dne nad
ránem uhasili, zničil oheň
střechu, krov a špičatou věž
z 19. století, takzvaný sank-
tusník.
„Vláda představila naříze-

ní, které umožní obejít mno-
hé postupy a povinnosti nut-

né k obnovení či rozšíření ka-
menolomů, což citelně usnad-
ní práce na restaurování ka-
tedrály Notre-Dame, jež si
nutně žádá kvádříkové zdi-
vo,“ uvedl Attal.
Nyní dělníci ve výšce něko-

lika desítek metrů odstraňují
35 tisíc železných trubek obří-
ho lešení, které bylo na ka-
tedrále už před požárem
a oheň je značně poškodil.
Tento úkol by měli stihnout
do Vánoc a pak bude moci za-
čít vlastní rekonstrukce.
Po požáru prezident Emma-

nuel Macron oznámil, že si
přeje, aby rekonstrukce trva-
la pět let a katedrála byla zno-
vu otevřena v roce 2024.
Požár zřejmě způsobil elek-

trický zkrat nebo špatně uha-
šený cigaretový nedopalek.
Podle vyšetřovatelů význam-
ný chrám nikdo nezapálil
úmyslně. ČTK a MET Práce na katedrále pokračují. Dělníci nyní odstraňují poškozené lešení. PROFIMEDIA.CZ

Studenti střední školy ve skot-
ském Stirlingu v rámci školní-
ho vědeckého projektu po-
mohli s objevem 11 nových
kolonií tučňáků císařských
v Antarktidě. Vyvinuli a na-
programovali algoritmus
k identifikaci kolonií na sate-
litních snímcích. Studentský
projekt rozvinuli vědci z vý-
zkumné organizace British
Antarctic Survey, kteří mo-
hou satelitní snímky zobrazit
ve vyšším rozlišení. Zjistili, že
v Antarktidě je o 20 procent
více kolonií tučňáků, než si
odborná komunita doposud
myslela. Objevili 11 nových
kolonií, tři z nich již dříve ně-
kdo zaznamenal, ale jejich
existence nebyla prokázána.
Některé z kolonií jsou i na plo-
voucích ledových krách
v moři. Studenti se inspirova-
li dokumentem Davida Atten-
borougha o tučňácích. ČTK

Italský stát chce investovat
do slavných římských filmo-
vých studií Cinecittá a umož-
nit tak vznik kvalitnějšího zá-
zemí pro filmovou produkci.
„Chceme vybudovat evrop-

ský Hollywood,“ oznámil vče-
ra v rozhovoru s listem Il Sole
24 Ore ministr kultury Dario
Franceschini.
Stát pracuje s návrhem, po-

dle kterého by do společnosti
Institut Luce, jež studia vlast-
ní, vstoupila italská státní
úvěrová banka Cassa Deposi-

ti e Prestiti. Té zároveň patří
pozemky vedle studií a stu-
dia Cinecittá by tak mohla až
zdvojnásobit své prostory.
Franceschini uvedl, že pro

italský filmový průmysl vidí
příležitosti k růstu. Minister-
stvo kultury podle něj záro-
veň zvažuje i vlastní streamo-
vací platformu podobnou
Netflixu, která by za popla-
tek poskytla kompletní ital-
skou kulturní nabídku.
Studia Cinecittá dal na jiho-

východním předměstí Říma

v roce 1937 postavit diktátor
Benito Mussolini, kterému
sloužily k produkci propagan-
distických snímků. Slávu si
studia získala v 50. a 60. le-
tech minulého století, kdy
v nich vznikly výpravné fil-
my z americké produkce jako
Ben Hur či Kleopatra. Rozvoj
televize v 70. letech však ital-
ský filmový průmysl uvrhl do
krize, která vyústila v privati-
zaci studií v 90. letech. Stát
od té doby vlastnil jen 25 pro-
cent komplexu. ČTK

Číslo dne

25
Tolik let zítra uplyne od Day-
tonské dohody, kterou na
americké základně podepsali
21. listopadu 1995 představi-
telé Srbů (Slobodan Miloše-
vić, tehdy prezident Srbska),
Bosňáků (Alija Izetbegović)
a Chorvatů (Franjo Tudjman,
prezident Chorvatska). Míro-
vou smlouvou byla Bosna roz-
dělena na Republiku srbskou
a muslimsko-chorvatskou Fe-
deraci Bosny a Hercegoviny.

Zasáhnou proti propagátorům bojkotu
Spojené státy okamžitě zakročí proti organizacím napojeným na hnutí, které prosazuje
bojkot Izraele. V Jeruzalému to včera řekl šéf diplomacie končící americké administrativy
Mike Pompeo. Včera jako první vrcholný americký diplomat navštívil židovskou osadu Pe-
sagot na palestinském Západním břehu Jordánu. Zavítal do tamního vinařství. Jeden z vi-
nařů Jaakov Berg pojmenoval své červené víno po Pompeovi loni, když USA oznámily, že
přestávají osady považovat za nelegální. Před ministrovou návštěvou řekl, že Izraelci ni-
komu pozemky neukradli. Palestinci naopak poukazují na to, že Izraelci víno pěstují na
půdě, která patří jim. AP

Krátce

Havarovali
v Německu
Vážná zranění utrpěli
dnes dva čeští policisté,
kteří havarovali při pro-
následování podezřelé-
ho vozu v saské obci
Grossschönau. Němečtí
i čeští policisté mohou
zasahovat až 10 kilomet-
rů za společnou hranicí.
Umožňuje to smlouva
o policejní spolupráci
z roku 2016. Bez zbyteč-
ného odkladu o tom
však musí informovat
druhou stranu.

Tragický primát
Ve Spojených státech ze-
mřelo od začátku pande-
mie přes čtvrt milionu
lidí nakažených korona-
virem. V absolutních
číslech se jedná o nejvyš-
ší údaj ze všech světo-
vých států. V zemi ve
středu již podruhé pře-
kročil denní počet potvr-
zených infekcí hranici
170 tisíc.

Měli zpoždění
Do Chulského údolí v Iz-
raeli letos přiletěli jeřábi
se čtrnáctidenním zpož-
děním. Nyní lze na mís-
tě někdejšího biblického
jezera Meróm pozorovat
100 tisíc ptáků při
zásnubních rituálech.
Příčinou pozdního příle-
tu ze severských zemí –
Finska, Estonska, Ruska
– může být tamní letoš-
ní teplé září. ČTK

Otevřou lomy pro Notre-Dame

Středoškoláci.
Hledali další
tučňáky

Hollywood. V Itálii?
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Dílo Karla Jaromí-
ra Erbena oslovuje
čtenáře už 150 let.

Snad nejznámější česká sbír-
ka balad 19. století tak, jak ji
ještě neznáte – jako výjimeč-
né umělecké dílo, v němž se
snoubí nadčasovost a poetika
Erbenových veršů plných
mystiky a tajemna s křehký-
mi a citlivými ilustracemi sou-
časné české malířky a grafič-
ky Míly Fürstové.

Kytice oslovuje čtenáře již
neuvěřitelných 150 let. Verše
plné tajemna, mystiky a po-
učení jdou až do hloubky čes-
ké duše. Jejich aktuálnost
skvěle vyniká právě v nejno-
vějším vydání básnické sbír-
ky, kde se výtvarnici Míle
Fürstové podařilo dokonale
napojit na myšlenkový proud
autora a jemnou poetikou
a propracovanými detaily

svých ilustrací podtrhnout vy-
znění jeho balad.

„Jen o málokteré knize na
světě můžeme říct, že i po
150 letech dokáže chytit za
srdce. Přesně to je však pří-
pad Kytice – po století a půl
stále voní a její květy nikdy
neopadají,“ říká Jana Kubíno-
vá, odpovědná redaktorka
knihy, a dodává: „Nyní již Ky-
tici nemusíte jen číst, můžete
do ní vstoupit. Nechte se vtáh-
nout do poetického světa Kar-
la Jaromíra Erbena a sestupte
do nitra země v básni Poklad,
ponořte se do hlubin jezera
v baladě Vodník či upřeďte
zlatou nit ve Zlatém kolovra-
tu. Příběhy z hlubin věku vy-
cházejí přímo z mytologické
duše českého národa, která
pres všechny technologie mo-
derní současné doby stále spí
pod povrchem a rozechvěje
vaši představivost v důvěrně
známých tónech.“

Míla Fürstová se veřejnosti
nejvíce zapsala do paměti spo-

luprací s kapelou Coldplay, se
kterými v letech 2012–2014
pracovala na desce Ghost a na-
vrhla pro ně ilustraci křídel.
Před rokem vyšla v naklada-
telství Universum výpravná
monografie Všechny mé řeky
věnovaná právě tvorbě Míly
Fürstové a popisující její život-
ní cestu na umělecké výsluní.
Její zajímavý příběh zpraco-
val v celovečerním dokumen-
tu Křídla pro Coldplay režisér
Peter Hirjak. METRO Míla Fürstová MAFRA

TV Naživo
Dnes ve 20 hodin spouští
vysílání televizní kanál
Televize Naživo. V pro-
gramu budou představe-
ní souborů Cirk La Puty-
ka (na snímku), Vosto5,
představení Amerikánka,
Divadla Na zábradlí, Diva-
dla Minor, ale i koncerty
Lenky Dusilové, České
filharmonie či Báry
Polákové. MET

JIŘÍ ŠEDA

+

EUROMEDIA.CZ

inzerce

Sbírka Kytice, jak ji vidí
malířka Míla Fürstová
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Máte doma tričko
s obrázkem slavné
kapely nebo ko-
miksového hrdiny?
Dost možná vzniklo
na českém území.

Vyrazili jsme s kolegou Fili-
pem do Hrbovic nedaleko
Ústí nad Labem. Právě zde je
obří výrobní hala společnosti
OP Tiger/OPT OnDemand.
Strategicky blízko Německa,
kam své výrobky česká firma
nejen dodává, ale odtud se
dál z velkých dep distribuují
do zbytku Evropy nebo USA.
V jedné části haly je sklad,

především textilu, na který
se pak u strojů vytvářejí potis-
ky. „Držíme jednotlivé kom-
ponenty výrobku. Neustále
vyhodnocujeme prodej a po-
dle toho máme připravené
věci. Každých osm hodin ge-
nerujeme dávky podle objed-
návek, které přicházejí v reál-
ném čase,“ říká výkonný ředi-
tel firmy Ondřej Parpel.

Celý proces je zautomatizo-
vaný, právě se vstoupilo do
vánoční sezony, a tak musí
vše fungovat jako na drát-
kách. Na začátku řetězce se
ve skladu vyberou produkty
na základě zakázkového lis-
tu. „Jdeme až na úroveň jed-
notky. Přes padesát procent
objednávek je jeden kus. Pro
nás je nejzajímavější, že nedě-
láme zbytečné věci dopředu.
Vyrábíme produkt až ve chví-
li, kdy si ho někdo koupí, tím
odpadají různé dlouhé přesu-
ny zboží třeba z Asie,“ pood-
haluje strategii Parpel.

Zmíněný zakázkový list
provází výrobek po celou
dobu. Na papíru je vidět pro-
duktové číslo i to, kde má po-
tisk být a jak má vypadat.
Brzy by tištěné zakázkové lis-
ty měly nahradit už jen nale-
pené čárové kódy. Speciální
tiskové stroje už si data vytáh-
nou a podle zadání samotný
potisk provedou. Tak to fun-
guje u digitálního tisku.
Následně se musí tričko

nebo mikina vložit do horko-
vzdušného tunelu na „zapeče-
ní“, aby potisk nebarvil
a také aby se nevypral.

V Hrbovicích ale používají
i sítotisk. A to na zakázky,
kde je víc kusů od stejného
designu. Příprava je totiž ná-
ročnější. „Musí se vyrobit šab-
lona, jemná polyesterová
a propustná tkanina, která je
napnutá v rámu. Má na sobě
světlocitlivou emulzi, jež se
používá k přenosu designu
na textil. Stroj se naprogra-
muje, bere si šablony a pomo-
cí světla se exponuje. Kde ji
osvítíme, tam se stabilizuje
červená emulze vůči vodě,
kde to neosvítíme, tam se ne-
uchytí,“ vysvětluje Parpel.

Pak se musí výrobek zaba-
lit, zvenku se nalepí zasílací
štítek a pomalumíří do zadní
části haly, odkud se rozváží.
Kromě textilu včetně rou-

šek nebo dresů se zde potisku-
jí třeba hrnečky nebo tisk-
nou se plakáty. „Jedeme tak
sedm tisíc výrobků denně,
v plné sezoně pojedeme ko-
lempatnácti tisíc denně, non-
stop,“ nastiňuje ředitel fir-
my, kterou koronavirová kri-
ze nějak moc nepostihla. Za-
kázek mají naopak ještě víc.
„Hodně věcí se posunulo

na internet, což je pro nás
štěstí, že jsme v odvětví, kte-
ré i v koronakrizi akcelerova-
lo. Koupili jsme i nové stro-
je,“ uvádí Parpel, ale připouš-
tí, že v hudbě pokles při utlu-
mení koncertů zaznamenal.
„Ale dělají se různé oldschoo-
lové šňůry. Velké kapely urči-
tě vydělají víc za merch než
za hraní,“ doplňuje Parpel.
Jeho firma tiskne třeba pro

Rolling Stones, Kiss, IronMai-
den, ale i Justina Biebera.
Mimo hudbu pak věci pro
Marvel, Disneyho, Star Wars
a Warner Bros. PAVEL URBAN

Výrobní hala firmy OPT OnDemand v Hrbovicích HENRY CLOUGH Využití sítotisku OPT ONDEMAND

inzerce

POTISKNOU VÁM TRIKO, AŽ
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Když v rámci své firmy tiskne-
te trička a reklamní předmě-
ty s motivy hrdinů komikso-
vého studia Marvel či posta-
vičkami ze světa Star Wars,
čekají vás dlouhé námluvy. Je
totiž nutné vlastnit oficiální
licenci, kterou vám nemůže
vystavit nikdo jiný než samot-
né filmové studio Disney.
„Proces získávání je velmi
přísný. Chtějí si být zkrátka
skálopevně jistí, že na ně ně-
kdo nemůže kvůli čemukoli.
Lidé od Disneyho nás kontro-
lovali několikrát,“ říká pro
deník Metro výkonný ředitel
firmy OPT OnDemand On-
dřej Parpel.

Comusím udělat, abych
mohl oficiálně tisknout
trička s motivy společnosti
Disney?

V dodavatelském řetězci je
několik stupňů. Existují fir-
my, které si koupí licenční
práva a následně vytvoří obrá-
zek a připraví produkt. To
jsou naši klienti a my jsme
pro ně výrobce. Je ale nasna-
dě, že i my musíme splnit
řadu standardů.

Jak kontrola jejich plnění
probíhá?
Typicky formou auditů,

kdy k nám například Disney
či velké módní domy pošlou
své zástupce. Ti pak kontrolu-
jí nejen kvalitu samotných vý-
robků, ale také vše od přestá-
vek a přesčasů přes výši
mezd až po životní prostředí.
Pro Disneyho jsme prošli au-
ditů hned několik.

U světových hudebních
skupin, pro které také tisk-
nete, je to stejné?
Vlastně ano. Zadavatelé

jsou většinou firmy, jež mají
práva jednotlivých kapel. Na-
příklad Universal Music, pod
které spadá třebamerchandi-
sing od Rolling Stones. Také
velké firmy mají své divize,
které se starají jen o práva
a jejich obchodování.

Řešili jste někdy v této
souvislosti nějakou zajíma-
vou reklamaci?
My úplně ne, přece jen

máme dohodnuté, co je vý-
robní chyba a co za námi už
nejde. Někdy se můžou lišit

barvy nebo motivy ve 2D, ale
to je tak vše. Mám ale histor-
ku od jedné naší spřízněné
firmy z Ameriky. Tam si je-
den zákazník koupil asi tři-
cet triček za rok. Pak je chtěl
všechny vyměnit za větší, pro-
tože mezitím ztloustnul a ne-
byla mu. Firma mu vyhověla,
protože to pro ně byl dobrý
zákazník.

Kam váš obor do budouc-
na směřuje?
Je to hodně o vyproduková-

ní více věcí na menším pro-
storu. Věřím, že do budoucna
se bude převážná část výrob-
ků běžného užití skutečně vy-

rábět tak, jak to nyní děláme
my. Tedy po kusech, bez plýt-
vání. Navíc by mohl být celý
systém ještěmnohemefektiv-
nější. Výrobky se budou tisk-
nout na 3D tiskárně rovnou
celé hotové.

Takže stačí mít potřebný
stroj a může si člověk oble-
čení klidně tisknout sám
doma?
Ano. Cíl by byl takový, že

každá domácnost bude mít
doma 3D tiskárnu a na inter-
netu si koupí jen zadání, re-
spektive licencovaný design,
obrázek a tak podobně. Než
pak přijde člověk domů z prá-

ce, bude mít výrobek hotový
a nebude nutné nic nikam
přesouvat.

U trička si to člověk před-
staví snáze než u saka či
bundy, nemyslíte?
Určitě. Je to hudba budouc-

nosti. Existuje technologie,
kde si člověk vyfotí v přiléha-
vém oblečení tělo a vytvoří si
svůj 3D profil, jakéhosi avata-
ra. V blízké budoucnosti si
bude moci vyzkoušet obleče-
ní na sobě, i když virtuálně.
Jsou ve hře i typizované oba-
ly, které by semohly pořád to-
čit. Jinak je to šílené množ-
ství odpadu. FILIP JAROŠEVSKÝ

Ondřej Parpel ARCHIV Jeden člověk může obsloužit hned několik strojů. METRO

inzerce

KDYŽ SI HO OBJEDNÁTE
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Za tři týdny oslaví 38 let. Před
lety založil oslavovaný blog
o pánské módě, nyní je Jakub
Lohniský majitelem jedné
z největších tuzemských fi-
rem, která se zaměřuje na ob-
leky, košile i kalhoty šité na
míru. „Následující měsíce
ukážou, jak nás pandemie
ovlivní. Bude stoupat neza-
městnanost, lidé méně utrá-
cejí za oblečení a nemyslím
si, že ze dne na den začnou
růst tržby. Jsme na začátku
krize,“ říká v rozhovoru pro
deník Metro šéf značky Le
Premier. Koronakrize podle
něj způsobí, že některé oděv-
ní značky vůbec nepřežijí.

Firmu jste založil před de-
víti lety. Představoval jste
si, že bude vypadat takto?
Le Premier jsme zakládali tro-
chu jako vedlejší podnikání.
Byli jsme fanoušci módy
a chtěli jsme nabízet věci, kte-
ré nám na trhu chybí. Prvně
to byly košile na míru a do-
plňky jako kravaty, kapesníč-
ky nebo manžetové knoflíč-
ky. Ty jsme si vozili hlavně
z Itálie. Za těch několik let
jsme se vyvíjeli. Zkoušeli
jsme jít i směrem vlastní kon-
fekce, otevřeli jsme několik
poboček po celé zemi, i na
Slovensku, nakonec jsme se
vrátili k tomu, co umíme nej-
lépe, šití na míru. Ovšem ne-
jsou to jen košile, šijeme oble-
ky, kalhoty, džíny, kabáty,
vlastně celý pánský šatník.

Jak jsou na tom s módou
muži v Česku?
Pořád řešíme spíše praktič-

nost, myslím, že nikdy nebu-
deme nějaký fashion národ.
Před několika lety jsme čes-
kýmmužůmmuseli vysvětlo-
vat úplné základy. Například
jak kombinovat různé typy
oblečení, jaké ponožky si
vzít, k čemu je nosit, mužům
předtím nikdo neřekl, že ba-
revné ponožky nebo výstřed-
nější kravata může působit
velmi dobře i v byznys pro-
středí. Teď užmi to přijde zby-
tečné, vím, opakování je mat-
ka moudrosti, ale v součas-
nosti se čeští muži už celkem
dobře orientují.

Cítíte podíl na tom, že se
Češi v oblékání zlepšili?
Určitě ano, našli jsme si

svůj styl. Pokud tedy mluvím
za segment byznys módy.
Dobře padnoucí oblek, z dob-
rého materiálu je standar-
dem, před deseti lety to byla
výjimka. A troufám si tvrdit,

že i díky nám čeští muži vědí,
že oblek nemusí být neforem-
ná umělotina, kterou si oblé-
kají jen v krajních případech.
Ukázali jsme jim, že i byznys
móda může být pro celoden-
ní nošení pohodlná.

Jak vás ovlivňuje současná
koronakrize?
Spíše jak nás ještě ovlivní.

Následující měsíce ukážou.
Bude stoupat nezaměstna-
nost, lidéméně utrácejí za ob-
lečení a nemyslím si, že ze
dne na den začnou růst tržby.
Jsme na začátku krize. Máme
určitou výhodu v tom, že vy-
rábíme udržitelné věci, ne-
jsmemódní značka podléhají-
cí trendům. A navíc patří naši
zákazníci spíše ke střední
a vyšší střední třídě. Poptáv-
ka po kvalitním obleku nebo
košili tu bude stále. Na nás je,
abychom se případně rychle
přizpůsobili měnící se po-
ptávce.

Změnily se tedy trendy?
Ano. Například vidím větší

posun od vyloženě byznys ob-
lečení spíše ke casual stylu,
tedy že manažeři nutně ne-
musí nosit pět dní v týdnu ob-
lek, ale firmy povolují kombi-
naci kalhot, košile a sportov-
ního saka.

Jak na tom bude v budouc-
nu česká oděvní výroba?
Bledě. Korona krize zasadi-

la oděvní výrobě v Česku po-
slední hřebík do rakve. Jsem
přesvědčen, že dojde k další-
mu odlivu zahraničních zada-
vatelů, kteří vlivem krize bu-
dou požadovat další snížení
cen. To už ovšem nebude
možné. Zůstanou zde jen pro-
ducenti s nějakou vysokou
přidanou hodnotou vyrábějí-
cí v top kvalitě pro náročné
zákazníky. Práce vemzdě pro
firmy z německy mluvícího
regionu nemá budoucnost.
Doba, kdy se v Česku dal vyrá-
bět kvalitní vlněný kabát za
třicet eur, je jistě pryč.

V jednom vašem obchodě
jsem se dozvěděl, že šijete
i v Nizozemsku. Jak je to?
Různé typy oblečení šije-

me v různých zemích. Džíny
nebo chinos na míru šijeme
v Holandsku a Rumunsku.
Obleky a košile zase v Česku,
na Slovensku a také v Číně.
Máme britské boty Loake
a doplňky bereme již od na-
šich začátků z Itálie. Výrobu
přesouváme do zahraničí
hlavně z důvodu lepších tech-

nologií. Náš obor se rychle
mění a čeští výrobci neumí
tak rychle reagovat na změny
poptávky zákazníků. Ono se
to nezdá, ale oblek z roku
2010 a dnešní oblek jsou dost
rozdílné produkty. Sako
musí být měkké, téměř bez
vycpávek, často bez podšív-
ky. Zásadní je pohodlí a kvali-
ta. Vycpaná saka, ve kterých
vypadáte jako v brnění, už ni-
kdo nechce.

V době, kdy se zavírají hra-
nice, musí být obchod s lát-
kami a doprava dost složi-
tá záležitost.
Jelikož se specializujeme

na šití na míru, problémů,
které mohou po cestě od ob-
jednávky k předání zakázky
nastat, je velké množství. Za
tu dobu ale zhruba víme, na
co se zaměřit. Nejvíce problé-
mů dokáže způsobit právě lo-
gistika. Ať již při doručeníma-
teriálů do výroby, nebo pak
hotového výrobku k nám do
skladu. Nyní je vše ztíženo
kvůli covidu-19, protože létá
méně letadel, a tak se někdy
doručovací doby prodlužují
a my pak musíme najít řeše-
ní. Když si totiž někdo objed-
ná oblek na sobotní svatbu,
těžko mu ho mohu doručit
v pondělí. V tomto směru je
na nás kladen velký tlak, jeli-
kož nikdo nechce zkazit důle-
žité životní momenty.

Nově si u vás mohou
zákazníci nechat ušít na
míru i kalhoty. Jak oblíbe-
ný je tento trend?
Jak jsem zmínil, mění se

trend byznys oblečení. Muži,
kteří dříve nosili výhradně
obleky, už přechází k více ca-
sual variantám. Třeba práv-
ník už nepotřebuje pět oble-
ků ročně, ale stačí mu tři
a zbytek doplňuje volnějším
stylem, například si nechá
ušít džíny a k tomu sako.
A tento trend bude ještě vý-
raznější. I když oblek přežije
všechny změny a krize.
O tom jsem přesvědčen.

Pozorujete nějaké trendy
konkrétně u kalhot?
Samozřejmě. Dneska už ni-

kdo nechce kalhoty bez
elastanu. Kalhoty musí být
pohodlné přes zadek a steh-
na a díky trendu spíše slim
nohavic dodává tuhle pohodl-
nost právě elastan. Stačí dvě
až tři procenta, zbytek je buď
bavlna, vlna, nebo džínovina.
Obecně se kalhoty v pánské
módě hodně zužují. Muži už

nechtějí chodit v neforem-
ných, dlouhých kalhotách.
Neodpovídá to estetickým
trendům a není to pohodlné.

Chystáte nějakou expanzi
do budoucna?
Aktuálně koukáme na pří-

ležitosti, ale protože jsme
zase zavření, tak řešíme hlav-
ně sebe.Máme připravené ně-
jaké scénáře a rádi bychom
se dále rozvíjeli. Rok 2021
bude ještě zajímavý. Je mož-
né, že některé i velké značky
nepřežijí a dojde k určité kon-
solidaci trhu. V takovém pří-
padě bývají příležitosti pro
další růst nejlepší.

PETR
HOLEČEK
petr.holecek@metro.cz

Jakub Lohniský. Jeho firma dodává oděvy šité na míru. LP

Jak se šije oblek

Umetody „made to measu-
re“ s více než 30 střihovými
úpravami si zákazník vybere
ze vzorníku látek, pak se řeší
rozparky i knoflíky. Od střihu
látky po finální žehlení
uplynou tři týdny.

● Střih připraví stroj na zákla-
dě počítačového modelu
s mírami klienta. Kárované
látky se stříhají ručně, aby
vzory navazovaly.

● Díly jsou podlepeny termo-
citlivým lepidlem, švadleny
je pak sešijí. Následuje žehle-
ní a napařování, našívání
knoflíků a finální kontrola.

„Korona vrazila oděvnímu
průmyslu hřebík do rakve“



FANSHOP

STOLNÍ KALENDÁŘ
Kalendář s přítiskem a titulní stranou
s koláží k výročí 130 let elektrických drah.
Rozměr: 28,5×18 cm

NÁSTĚNNÝ
TŘÍMĚSÍČNÍ KALENDÁŘ

Kalendář s motivem
130 let lanové dráhy na Petřín.

Rozměr: 49×29 cm

PLÁNOVACÍ DIÁŘ
S LOGEM DPP
Měsíční plánovací diář.
Rozměr: 8×18 cm

Kompletní nabídku najdete na: fanshop.dpp.cz.

Platby možné platební kartou on-line, převodem na účet fanshopu DPP
nebo dobírkou České pošty. Dodání zboží prostřednictvím České pošty, možnost
vyzvednutí v Infocentrech Můstek, Hradčanská, Anděl a Nádraží Veleslavín.

STOLNÍ KALENDÁŘ TROLEJBUSY
Kalendář s fotografiemi současných

i historických trolejbusů městské hromadné dopravy.
Rozměr: 28,5×18 cm

Kalendáře
na rok 2021
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„Číšník
tady odvádí

medvědí službu.“

MAREK MAHDAL
Facebook

Doplňte do obrazce všechna slova.
3 – AVE, CÍL, OSA, UŠI, VĚŽ, ZIP
4 – MYSL, PLOT, PULS, SLON, SOKL, UHEL, ŽÁCI
5 – EDICE, KONTO, PALMA, STÉCI, VYŽLE, ŽLUNA, ŽUPAN

Počasí

Vydává MAFRA, a. s., se sídlem Praha 5, Karla Engliše 519/11, PSČ: 150 00, IČ: 45313351. Tel.: 225 065 111. E-mail: dopisy@metro.cz; web: www.metro.cz.Redakce: Petr Holeček – šéfredaktor;
ŠimonMerta – zástupce šéfredaktora. Tištěný náklad ověřuje ABC ČR, člen IF ABC. Obchodní oddělení, e-mail: sales@metro.cz, inzerce@metro.cz, Brno, tel.: 516 202 521. Tisk: mafraprint – Praha

ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.35 Polopatě
17.30 AZ-kvíz
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.10 Četnické humoresky

(32/39)
21.40 Všechnopárty
22.35 Profesionálové
23.30 Kriminalista
00.30 AZ-kvíz
00.55 Objektiv
01.25 Banánové rybičky
02.05 Pod pokličkou
02.30 Dobré ráno
05.00 Co naše babičky uměly

ana comy jsme zapomněli
05.30 Události v regionech

16.25 Návraty k divočině (11)
16.55 Závody ve zbrojení v říši

zvířat
17.45 Boží dar – příběhy

českých potravin (3/6)
18.10 Po jedné stopě do Afriky
18.35 Labyrint světa a ráj srdce
18.45 Večerníček
18.55 Starověký Egypt (4/4)
19.20 Mizející místa domova
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém znako-

vém jazyce
20.00 Zázračná planeta: Sedm

světů – jedna planeta (7/7)
21.00 Tajemná planeta (3/5)
21.50 Fargo (3, 4/10)
23.30 Osamělá holubice (1/4)
01.05 Válečné lodě

15.55 Mentalista II (7)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.30 Co na to Češi
18.25 Ulice (3940)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Harry Potter a tajemná

komnata
Dobrodružný rodinný
fantasy film (USA/VB/N, 2002)

23.20 Z cizího krev neteče
Dobrodružná komedie (USA,
2013)

01.30 Mentalista II (6)
02.20 Mentalista II (7)
03.25 Co na to Češi
04.05 Ordinace v růžové za-

hradě 2 (830)

16.25 Policie v akci
17.25 Krimi zprávy
17.50 Prostřeno!
18.55 HLAVNÍ ZPRÁVY
19.40 Sport
19.55 SHOWTIME
20.15 Máme rádi Česko
21.55 Léto s kovbojem

Komedie (ČR, 1976)
23.55 Policie v akci
00.55 Námořní vyšetřovací

služba IX (1)
Povaha lovce. Krimiseriál (USA,
2011)

01.50 Walker, Texas Ranger IV
(2)

02.50 Jake a Tlusťoch IV (13)
03.50 Prostřeno!
05.25 Pohoda u krbu

06.00 Ranní fresh
09.00 Zpátečka
10.00 Óčko hity
11.00 Vodafone Future e-sport
11.10 Óčko hity
13.30 Óčko trendy
15.00 Face off
16.05 Óčko hity
16.30 Top 3 Óčko Chart
16.45 Óčko hity
17.00 Novinky
18.00 Top 5 VE SPRŠE
18.20 Óčko hity
19.00 VIP Desítka
19.50 Óčko hity
21.00 CZ & SK
22.00 Pozitivní vibrace
22.05 Party ride
1.00 Óčko flirt

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Napište svou bublinu

Luštěnka

Teplotní rekordy: -7,7 °C (1859) 16,5 °C (1926) Bio:

DNES ZÍTRA NEDĚLE PONDĚLÍ

2/6 °C 2/6 °C 4/8 °C 5/9 °C

Sudoku

a Olomouc • Evidenční číslo MK ČR E 16400, ISSN 1211 - 7811. Distribuci zajišťuje PNS, a. s. Vychází denně v pracovních dnech. © MAFRA, a. s., 2020 nebo uvedení dodavatelé obsahu. Jakékoli užití
a šíření částí nebo celku obsahu deníku METRO (včetně jejich překladu) bez písemného svolení vydavatele je zakázáno. Vydavatelství MAFRA, a. s., je členem koncernu AGROFERT.

TV tipy
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Vladimír Novotný
Tekuté švestky

jsou
na všechno.

SOVA

Řešení sudoku

HLASY POŠTOU
Ve světle aktuálního dění v USA, které je poznamenáno spory
ohledně korespondenčního hlasování, se vyrojila řada kritic-
kých hlasů k možnosti zavést tento způsob hlasování u nás.
Přestože téma zavedení možného hlasování poštou není v čes-
kém prostředí zcela nové, letos se o něm začalo hovořit inten-
zivněji. Dříve bylo hlasování poštou zmiňováno v souvislosti
s volbami ze zahraničí, nově se uvádí jako jedna z cest, jak
umožnit volit lidem v karanténě. Vláda nakonec zvolila jiné
způsoby, jako drive-in volební stanoviště – jednalo se však za-
tím o jednorázovou úpravu platnou pouze pro letošní podzim-
ní krajské a senátní volby. Téma je tedy i nadále aktuální.
Je škoda, že česká diskuse o korespondenční volbě je vedena
jen na základě aktuální situace v USA, navíc zpochybňující

tuto formu hlasování až
letos, ačkoli se jedná
o prvek, který má v USA
dlouhodobou tradici.
Proč ale v diskusi vychází-
me jen z jedněch konkrét-
ních voleb v jedné kon-
krétní zemi? Navíc
v zemi, kde si pravidla

pro organizaci voleb, včetně toho, zda a jak bude probíhat vol-
ba korespondenčně, určují jednotlivé státy USA samy a úpra-
va se tedy stát od státu liší?
I případná česká úprava by nemusela automaticky kopírovat
jeden konkrétní model. Příklady lze hledat jak v USA, tak v Ev-
ropě. A vždycky záleží na konkrétní místní úpravě organizace
voleb. V případě korespondenčního hlasování tedy na tom,
jak je nastaven způsob administrace korespondenčních hla-
sů, zaznamenávání voličů hlasujících korespondenčně do vo-
ličských seznamů, nakládání s hlasy došlými poštou a jejich
zabezpečení proti možné manipulaci. Paušálně říct, že kore-
spondenční hlasování je automaticky špatné, je alibistické.

Jaroslava Pitařová
Všechno špatné je
vždycky k něčemu

dobré.

Radim Smith
„Ale dědovi
to radši říkat
nebudeme...“

Jaká babská rada se vám osvědčila?

Anketa

Zajímavé počty
Nevím, kolik metrů čtve-
rečních je na jednoho zá-
kazníka v nákupní špičce
v běžném provozu, takže
neumím porovnat dopad
opatření a nárůst front
před obchody. Chápu, že
podobná opatření jsou
i ve světě, a také je mi jas-
né, že v krámě není pro
zákazníky k dispozici celá
plocha, ale velkou část za-
bírají regály. Přesto se mu-
sím vyjádřit k odůvodnění
těch 15 metrů čtvereč-
ních. Prý je to z důvodu
dodržení vzdálenosti dvou
metrů mezi zákazníky.
Každý si prý dokáže vypo-
čítat, že plocha kruhu
o poloměru dva metry je
12,56 metru čtverečního,
při zaokrouhlení nahoru
na rozumné číslo dostane-
me těch 15 metrů čtvereč-
ních. Dobře. Ale ještě
snadněji si lze vypočítat,
že vzdálenost dvou lidí sto-
jících ve středu dvou sou-
sedních kruhů je 2r, tedy
ne dva, ale čtyři metry!

HANA PODHŮRSKÁ

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno
a adresu. Metro si vyhrazuje
právo editovat dopisy.

Dopisy a vzkazy

Komiks. www.spejbl-hurvinek.cz

@_ada.trumpiska_ je nezastavitelná, na Instagramu „vybryndala“
pozoruhodnou asijskou polívku, uvedenou lakonickým yummy
yum, tedy mňami mňam. Proč ne? :) Ostatně i my si občas (naposle-
dy toto pondělí) pochutnáme na orientální polévce s vesele
chutnou zeleninkou. Akorát místo hůlek saháme po klasické lžíci...

@mojemetro

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání, výzvu,
básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte s hashtagem
#METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat i jako zprávu přes
Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz. Váš výtvor dáme do novin!

Řešení luštěnky

Sloupek

PETR JUST
POLITOLOG
METROPOLITNÍ UNIVERZITA PRAHA

Citát

Proč v diskusi
vycházíme jen
z jedněch voleb
v jedné zemi?
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VYVOZOVÁNÍ PRVNÍCH HLÁSEK
l, s, p, t, j, n

Pomůcku a návod poskytla www.tvorivaskola.cz

V minulém díle tohoto seriálu jsme si pomocí činnostního učení osvojili vyvozování prvních
hlásek a, e, i, o, u, m, a tento týden budeme pokračovat dalšími souhláskami l, s, p, t, j, n.
Pomocí činnostního učení češtiny si s dětmi osvojíte základy mateřského jazyka, a navíc se
u toho pobavíte.

Písmena rozstříhejte a přikládejte k obrázkům/věcem doma, vytvářejte skupiny obrázků/věcí k daným
písmenům.

• manipulace s písmeny podle pokynů – řazení vedle sebe, pod sebe, čtení v řádku, ve sloupci,
např. rodič diktuje písmeno, dítě vybírá písmeno

• doma společně hledejte věci/obrázky začínající na dané písmeno - pojmenovávání věcí/obrázků.
• vnímání první hlásky ve slovech + přiřazování písmen k věcem/obrázkům a obráceně
• rodič pokládá vhodná písmena mezi věci/obrázky a děti čtou vzniklé řady, např. s písmenem A,

I ve funkci spojky nebo O, U ve funkci předložky
• rodič k sobě přibližuje písmena „l“ a „a“ a nahlas říká „l –– a, la“. Ukazuje tak dítěti, jak spojením

písmen vzniká slabika „la“. Až to dítě pochopí, postup opakuje s dalšími samohláskami.

Písmena před vystřižením podlepte tvrdým papírem.

pro 1. třídu

L S P T J N

l s p t j n
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Každoroční listopadové slevo-
vé šílenství je opět tu a i vy
jste si už určitě všimli nabí-
dek, kterými jsou poseta jak
všechna zákoutí internetu,
tak MHD a celá města.

Černým pátkem si společ-
nosti a prodejci s trochounad-
sázky připomínají nechvalně
známý krach newyorské bur-
zy roku 1929. Z této noční
můry zrozený svátek spotře-
bitelů je známý po celém svě-
tě, a tak se mu nevyhnou ani
zákazníci v České republice.
Abychom vám usnadnili ori-
entaci v přehršli svítících

akcí všude kolem, zaměřili
jsme se na tu, která stojí
opravdu za to.
V internetovém obchodě

Mironet si nechtěli nechat

vzít svou pověstnou modrou
barvu stáje, a proto si i svátek
slev přebarvili do modra. Sa-
mozřejmostí jsou zde i tema-
tické akce a jednou z nich je

výprodej konzolí a her Nin-
tendo. Konkrétně herní kon-
zole Nintendo Switch, která
v roce 2020 díky koronaviro-
vé pandemii zažila opravdo-
vý boom, je nyní v akci za
skvělou cenu 8499 korun.
K dostání je v parádních sle-

vách i spousta her a příslušen-
ství. Pokud tedy chcete na Vá-
noce obdarovat své blízké
úžasným herním zážitkem,
neváhejte. Pod heslem „Nin-
tendoBF2020“ na Mironetu
najdete všechny zmíněné sle-
vy na sortiment Nintenda.
Tak ať vám neutečou.

Hráči se opět dočkali. Nová
generace konzole od společ-
nosti SONY je tu. Na nový
PlayStation se těšily miliony
lidí po celém světě a sluší se
poznamenat, že bylo oprav-
du na co. A čím že je PlaySta-
tion 5 tak úžasný?
Samotný design byl kom-

pletně přepracován, působí
velmi elegantně a týká se veš-
kerého příslušenství ke kon-

zoli. V základu se potkáte
s černobílou variantou. U Di-
gital Edition absence optické
mechaniky přinesla větší sy-
metričnost. Pokud vás dříve
vytáčelo dlouhé vyčkávání
při nahrávacích obrazov-
kách, budete jistě potěšeni
daleko vyšší rychlostí nahrá-
vání scén. O to se postará SSD
disk o kapacitě 825 GB spolu
s ostatním vyladěným hard-

warem. Jděte z akce do akce
bez únavného čekání! Do
nové dimenze ovládání se do-
stanete s ovladačemDualSen-
se, který nabídne s haptickou
odezvou věrnější zážitek
z her. Na ovladači vedle kla-
sických ovládacích prvků na-
leznete integrovaný mikro-
fon pro komunikaci s ostatní-
mi hráči a reproduktor. Těšit
se můžete i na celou řadu po-

pulárních herních sérií, na-
příklad Hitman 3, Grand Tu-
rismo 7, Marvels Spider-man
či Resident Evil 8. Konzole
PS5 je dostupná ve dvou zá-
kladních variantách, a to s op-
tickou mechanikou Blu-Ray
nebo bez, nazvanou Digital
edition.
Jak bývá u Sony zvykem, tě-

šit se průběžně můžete na ce-
lou řadu speciálních edic.

PlayStation 5. Prodeje začaly!
Jak se člověk vyrovnává
s omezeními kvůli covi-
du-19? A jakmění naši psychi-
ku práce z domova a sociální
sítě? Nechybí nám lidský kon-
takt? Neztrácí se smysl na-
šich životů kdesi v záři moni-
torů? Sneseme izolaci? Mění
se to s věkem? Má to vliv i na
naše zdraví? O tom všem se
dočtete v novém vydání týde-
níku Téma.

Nintendo Switch
v jedinečné akci

herní konzole / dokovací stanice a Joy-Cony
strhující 6.2” HD display / skvělá výdrž baterie

Nintendo Switch

www.mironet.cz

8.499,-Věru zajímavá nabídka! 2x MIRONET

Letošnímu roku
vládne koronavir.
A tak nebylo dlouho
jasné, jestli se Paddock
liga amerického
fotbalu rozběhne.
Po přesunutém začátku
až na podzim se
chvíli ale zdálo, že se
liga stihne i dohrát.
Nakonec koronavir
ukončil americkému
fotbalu sezonu před
začátkem play-off. Pro
semifinálovou čtveřici
zbyl jen pocit zmaru.

Nedokončená Paddock liga amerického fotbalu stála za snahu
Hned tři semifinalisté bojovali
o svou historicky první účast
ve finálovém Paddock Czech
Bowlu. Ostrava Steelers pak
mohla přerušit nelichotivou
šňůru tří finálových proher
v řadě.
Ačkoliv se Paddock liga nestih-
la dohrát a do ligy nenastoupil
obhájce Prague Lions, tak přesto
zaznamenal letošní ročník řadu
kladných momentů. Nováček
Přerov Mammoths ukázal, že
do nejvyšší ligy patří výkon-
nostně i zázemím. Na jejich
první domácí zápas se přišla
podívat hned tisícovka diváků.
Ti pak sledovali nejpřekvapivěj-
ší výsledek letošní sezony, když

Mammoths porazili favorizova-
né Steelers.
Také druhý nováček ligy, Prague
Mustangs, pomohl zvýšit divác-

ký průměr. Před zavedením bez-
pečnostních opatření s ohledem
na šíření koronaviru chodilo
na zápasy Paddock ligy v prů-

měru téměř 500 diváků. Což je
lepší výsledek než v roce 2019.
Americký fotbal tak i v turbu-
lentní době ukázal svůj potenciál
růstu a fanoušci se mohli bavit
u výkonů hvězd jako je ostrav-
ský Dominik Dvorský, který pře-
konal historický rekord v počtu
touchdownů v jednom zápase,
když si proti Přerovu připsal
hned 7 zářezů.
Dění na české scéně amerického
fotbalu můžete sledovat v pravi-
delném magazínu Touchdown
na ČT sport. Dvanáctý díl je
na programu v sobotu od 15:15.
Zámořská NFL je v plném prou-
du a informace k této slavné lize
lze sledovat na NFL.cz.

Foto: Karin Tylová

Nintendo. Modrý černý pátek

Téma. Co nám
dává samota



Pronájmy - poptávka
• Hledám dlouhodobý proná-
jem bytu pro 2 os. - menší do
15 tis, větší do 20 tis. Potřebu-
ji: centrum do 30 min., čisto,
dobrý stav. RK nevolat.
605845088227651

• HLEDÁM PRO naše solvent-
ní ZAMĚSTNANCE z kanceláře
byty k dlouhodobému proná-
jmu v Praze, právní servis zajiš-
těn. Tel: 274784428 227806

Práce - nabídka
• ZŠ Praha 9 - Čakovice hledá
pro I. stupeň kvalifikované-
ho/ou učitele/ku na plný úva-
zek. Nástup dohodou. Váš ži-
votopis zasílejte prosím na
email:
zscakovice@zscakovice.cz.228063

• Pohřební ústav PEGAS CZ v
Praze přijme na hlavní pracov-
ní poměr do směnného provo-
zu řidiče pohřebního vozu,
který vykonává i manipulační
činnost. Pracovní pozice je
vhodná pro fyzicky zdatné a
časově flexibilní uchazeče. Po-
žadujeme řidičský průkaz sku-
piny B a BYDLIŠTĚ v PRAZE. Na-
bízíme dobré platové podmín-
ky a práci v mladém kolektivu.
Nástup jemožný ihned. Životo-
pis zasílejte na e-mail:
rozsypal@pegascz.coma volej-
te na tel. č.: 725771996 228344

• VOŠPS, SOŠP a Gymnázium
Evropská 33, Praha 6 přijme
ekonomku školy. Nástup k 1.
1. 2021. Vyžadujeme pracovní
zkušenost na dané pozici.
Strukturované CV a souhlas se
zpracováním osobních údajů
posílejte do 11. 12. 2020 na
info@pedevropska.cz.228105

• Hledáme komunikativní a
spolehlivé zaměstnance na
čerpací stanici na Praze 9, na
pozici pokladní (ka) a na pozi-
ci venkovní obsluha. Nabízí-
me práci v dobrém kolektivu
za příznivých podmínek. Živo-
topis na: omnif@omnif.cz,
tel. 777213490 228372

• Zahradnicko-stavební spo-
lečnost (www.ACRE.cz), Praha
8, přijme na HPP či DPP manu-
álně zručné pracovníky pro
práci v terénu. ŘP sk. B nutný,
sk. T a C výhodou. Dobrý zdra-
votní stav.
Kontakt: info@acre.cz228382

Starožitnosti

Nemovitosti - poptávka

• Koupím byt v Praze nejlépe
před rekonstrukcí. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Děkuji
za nabídky, P. Grygar.
Tel. 739641969227444

• PENÍZE IHNED za nemovi-
tost v Praze pro firmy z Evrop-
ské unie. Tel: 602212121 227732

Byty - poptávka

• Hledám obecní byt i před
privatizací nebo ve výpovědi,
poskytnu náhradní byt nebo
odstupné. Vyplatím exekuci
nebo hned odkoupím byt,
dům nebo chatu, fér a rychlá
domluva, volejte 776363636 227948

• Koupím byt v Praze nejlépe
před rekonstrukcí. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Děkuji
za nabídky, P. Grygar.
Tel. 739641969227416

• Dobře zaplatím byt u Druž-
stva, OV, s PRIVATIZACÍ. Starší
osoby mohu nechat v bytě na
dožití. Slušné jednání, záloha.
Děkuji J. Jurdová,
tel. 725805115 228305

• Koupím byt kdekoliv v Pra-
ze, dám okamžitou zálohu,
platba hotově, právní záleži-
tosti vyřídím. Stav nerozhodu-
je. RK nevolat. tel. 234095720,
720539665228321

• PENÍZE IHNED za byty v Pra-
ze pro firmy z Evropské unie.
Tel: 602212121 227769

• Okamžitě vykoupíme byty
2kk - 3+1 v Praze a okolí.
Tel. 723057671227954

Ostatní
• Starož. nábytek a velkou
KNIŽNÍ POZŮSTALOST koupím
za solidní cenu. Knihovnu,
křesla, stolek, lampu, zajím.
obraz aj. pro styl. čítárnu.
T: 603478873228261

Knihy a časopisy

Koupím jakýkoliv byt vPraze
jako investici proděti.

Právní vady, exekuce nejsou překážkou.
Záloha a platba ihned. V bytě můžete

dále bydlet. RK nevolat.
Tel.: 601 522 292

JURIS REAL, spol. s r.o.
Chcete prodat

svou nemovitost
dříve než

padnou ceny?
Využijte speciální
nabídky a přijměte
bezúročnou zálohu
ve výši 100.000 Kč
nebo měsíční rentu
do doby prodeje
Vaší nemovitosti.
EXEKUCE NEJSOU
PŘEKÁŽKOU.

Volejte zdarma
800 22 33 88

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

Koupím byt
Koupím byt v Praze, nebo
s dobrou dostupností

do Prahy. Osobní či druž-
stevní vlastnictví. Na stavu

nezáleží. 773 117 381

MILAN
KŇAŽKO
„Přežil jsem covid-19.
Předčasně už zemřít
opravdu nemohu.“

PRÁVĚ
VYCHÁZÍ

každý pátek ZDARMA
TÝDENÍK

Koupím ihned rod. důmnebo
pozemekvPrazeaokolí.

Financovánímámzajištěno, hotovost. Právní
vady nevadí, dluhy a exekuce uhradím.
Realitní kanceláře prosímnevolejte.
Kontakt: 725 719 745

Koupímchatu, chalupudo50kmodPrahy,
v dobrém i špatném stavu. Děkuji za nabídku.

Tel.: 725911070

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

Požadujeme invalidní

důchod.

Mzda od 100 Kč/hod.

Nabízíme náborový

příspěvek 10.000 Kč,

vyplácíme denně.

HLEDÁME ZAMĚSTNANCE

NA POZICE:

RECEPCE
AOSTRAHA

Tel.: 800 888 440
(bezplatná linka)

Chata - poptávka
Koupím chatu nebo chalupu

ve středních Čechách.
stav nerozhoduje, spíše místo.
Telefon: 773 117 381

Velitel směny
Praha

Volejte zdarma: 800 111 112

Až 160 Kč/hod
Možnost záloh mzdy
Dobrá dostupnost

Skladník sVZV
ve skladu s autodíly:

168Kč/hod,
výplata týdně
Hledáme pracovníky

na pozici skladník s VZV,
ve skladu s autodíly.

· příprava zboží · expedice zboží ·
stálé směny ·

Svoz z Opatova. NÁSTUP IHNED
Kontaktujte nas na čísle:

+420 608 202 401
www.agenturaplus.cz

Věrnostníkarty
akupónyvmobilu
DEJTE PLASTU SBOHEM
KARTU SI PŘIDÁTE ZA 10 VTEŘIN
UŠETŘÍTE SE STOVKAMI SLEV A KUPONŮ

Auto-moto - poptávka
• KOUPÍM JAWA ČZ 500 350
250 SIMSON VELOREX PAV40
Staré motocykly i poškozené
nekompletní,nebo jen díly
Souček 777158819228160

Nemovitosti - nabídka

i n z e r c e Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178
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Reprezentanti po-
stoupili do Ligy A
i přes podzimní
změny sestavy
kvůli koronaviru.

Trenér fotbalové reprezenta-
ce Jaroslav Šilhavý považuje
výhru ve skupině B2 Ligy ná-
rodů a postup do elitní Ligy A
za malý zázrak vzhledem
k tomu, jak tým během všech
tří podzimních srazů zasáhl
koronavirus. Postup si fotba-
listé vybojovali po vítězství
2:0 nad Slovenskem.
„To, co jsme prožívali ten-

hle podzim, bylo neskutečné.
I po všech těch peripetiích,
které jsme absolvovali každý
sraz, jsme dosáhli na postup.
Všichni, kdo se na tompodíle-
li, zaslouží velký dík. Samo-
zřejmě hráči, realizační tým
i organizační pracovníci, kte-
ří řešili problémy vzniklé
s pandemií,“ řekl Šilhavý.
Kvůli dlouhé koronavirové

pauze se letos hrály reprezen-
tační zápasy jen na podzim.
Český tým postihly problémy
s covidem-19 při všech třech

srazech. V září dokoncemuse-
lo původní mužstvo po vítěz-
ství 3:1 na Slovensku do ka-
rantény a následný duel se
Skotskem odehrál narychlo
složený nový výběr. V říjnu
zase během srazu postupně
kvůli koronaviru vypadlo cel-
kem sedm hráčů i Šilhavý.
Mrzelo ho, že tým nemohl

oslavit postup s fanoušky.
„Přiznám se, že to bylo tako-
vé smutné bez diváků. Vzpo-
mínám si, jak jsme v Plzni
loni porazili Kosovo, postou-
pili jsme na Euro a spolu
s námi se radoval plný sta-
dion,“ podotkl.

Těší se na konfrontaci s nej-
lepšími evropskými celky
v Lize A. „Je to obrovskámoti-
vace. Samozřejmě nemůže-
me si myslet, že teď budeme
konkurovat týmům, jako je
Španělsko, Francie. To určitě
ne. Ale můžeme se od nich
učit a posouvat se dál dopře-
du. Jak hráči, tak my trenéři.
Z toho pohledu je to skvělé
pro celý český fotbalový ná-
rod,“ prohlásil Šilhavý.
U reprezentace zakončil

druhý rok svého působení.
„Když jsme před dvěma lety
nastupovali, dostali jsme za
úkol zachránit předešlou
Ligu národů, což se podařilo.
Další úkol byl postup na mis-
trovství Evropy, což se nám
taky podařilo. Další pak poku-
sit se o postup ze skupiny B,
a to se nám dnes taky podaři-
lo. Splnili jsme vše, co jsme
měli. Myslím, že to hovoří za
vše. Myslím, že i způsob hry,
kterým se prezentujeme, cel-
kem zapadá do moderního
fotbalu. Dost zápasů se i mu-
selo líbit divákům a věřím, že
to budeme ještě někam po-
souvat,“ dodal devětapadesá-
tiletý trenér, kterého s tý-
mem čeká příští léto odlože-
né Euro. ČTK

Cyklista Josef Černý zůstane
po rozpadu své současné stáje
CCC v elitní kategorii World
Tour. Úřadující mistr republi-
ky v časovce se pro příští sezo-
nu dohodl na smlouvě s belgic-
kým týmem Deceu-
ninck-Quick Step, kde bude
kolegou Zdeňka Štybara.
„Jsem moc šťastný, že budu

jezdit za jeden z nejlepších
týmů v pelotonu. Myslím, že
dokážu přispět k jejich slavné-
mu ‚vláčku‘ a pracovat vpře-
du, pokud bude potřeba. Také
jsem ukázal, že se dokážu
předvést sám, když mám dob-
ré nohy,“ připomněl Černý na
týmovém webu své vítězství
v 19. etapě Gira d’Italia. ČTK

Jaroslav Šilhavý ČTK

Krátce z fotbalu

Ve vazbě
Bývalý místopředseda Fot-
balové asociace ČR Roman
Berbr viněný z korupce
bude i nadále stíhán vazeb-
ně. Do vazby fotbalového
funkcionáře, který je jed-
ním z 20 obviněných v kau-
ze údajného ovlivňování vý-
sledků zápasů druhé a třetí
fotbalové ligy, poslal v říj-
nu Obvodní soud pro Pra-
hu 6. Berbr si podal stíž-
nost, o které včera jednal
odvolací pražský městský
soud. Podle dřívějších infor-
mací serveru SeznamZprá-
vy.cz měl pozitivní test na
covid-19. Kvůli tomu ho
převezli z Prahy do vazební
nemocnice v Brně. ČTK

Loučení už v prvním kole
Judista Pavel Petřikov (nahoře v bílém) při svém čtrnác-
tém a posledním evropském šampionátu vypadl v prv-
ním kole. Čtyřiatřicetiletý český reprezentant v kategorii
do 66 kilogramů na šampionátu v Praze nestačil na Srba
Strahinju Bunčiče. Úvodní zápas nezvládl ani David Pul-
krábek (dole v modrém), který ve váze do 60 kg podlehl
Salihu Yildizovi z Turecka. Nejlépe si z českých zástup-
ců včera vedla Věra Zemanová, jež po úvodní výhře nesta-
čila na nasazenou Bulharku Ivelinu Iljevovou. 2x ČTK

Čísla dne

14
Světová federace FIFA hodlá
zavést pravidla, jež by ochrá-
nila zaměstnanecká práva
fotbalistek v době mateřství.
Kluby by měly mít povinnost
umožnit svým hráčkám ales-
poň 14 týdnů mateřské pau-
zy, během nichž jim budou
platit alespoň dvě třetiny
smluvně dohodnuté mzdy.
Pokud by klub hráčce
poté, co otěhotní, ukončil
kontrakt, hrozí mu finanční
i jiné tresty. Regule by měla
v prosinci schválit rada
FIFA a platit by měly od
1. ledna.

Černý. Nový tým

„Malý zázrak“
českých fotbalistů

Baník v karanténě
Ligová fotbalová asociace
kvůli výskytu koronaviru
u fotbalistů Ostravy odloži-
la nejbližší dva ligové zá-
pasy Baníku doma se Slo-
váckem a s Libercem. Kraj-
ská hygienická stanice po-
slala slezský tým kvůli ší-

ření nemoci v mužstvu
na deset dnů do karanté-
ny. Problémy s koronavi-
rem postihly Slezany už
před reprezentační pře-
stávkou, onemocněli bran-
káři Jan Laštůvka s Vikto-
rem Budinským i trenér
Luboš Kozel s téměř celým
realizačním týmem.

Guardiola zůstává
Trenér fotbalistů Manches-
teru City Pep Guardiola
s anglickým klubem pro-
dloužil smlouvu o další
dva roky. Podle nového
kontraktu je španělský
kouč u Citizens vázán do
konce sezony 2022/23. ČTK

Rozehrávač Vít Krejčí ze Za-
ragozy byl jako pátý český
basketbalista v historii draf-
tován do NBA. Dvacetileté-
ho rodáka ze Strakonic si vy-
bral ve druhém kole na
37. pozici Washington, ale
vzápětí jej vyměnil do celku
Oklahoma City Thunder.
Jako jedničku zvolila Minne-
sota devatenáctiletého ame-
rického křídelníka Anthony-
ho Edwardse z univerzitní-
ho týmu Georgia Bulldogs
zNCAA. Na druhé pozici sáh-
li Golden State po pivotovi
Jamesi Wisemanovi z Mem-
phis Tigers rovněž
z NCAA. ČTK

Basketbal.
Krejčí uspěl




